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Vad händer med de pastoralteologiska kurserna i framtiden?  
 

Under en försöksperiod har CTR och Pastoralinstitutet i Lund gett gemensamma pastoralteologiska 

kurser, de så kallade PA-, PB- och PC-kurserna. Från och med hösten 2011 kommer detta samarbete 

att övergå i nya former. Exakt hur denna nya samarbetsform kommer att se ut är inte klart i dagsläget, 

men här följer en kort sammanfattning av vad vi idag tror blir det mest sannolika scenariot – och 

avslutningsvis hur detta berör dig som redan idag studerar på CTR för att bli präst. 
 

 Från och med hösten 2011 ges PA-, PB- och PC-kurserna helt och hållet i Pastoralinstitutets regi. 

Det innebär att de fortsätter att vara studiemedelsberättigade. Däremot kommer dessa ”nya” kurser 

inte längre att kunna räknas in i en akademisk examen.  

 Idag skall en blivande präst ha en teologisk utbildning på minst 300 hp. Detta krav kommer inte att 

förändras, men från och med hösten 2011 blir fördelningen sådan att en blivande präst har läst minst 

255 högskolepoäng (motsvarande en teol.mag. plus 15 hp) och 1 ½ termin pastoralteologiska kurser 

innan den pastoralteologiska slutterminen på pastoralinstitutet.  

 Med stor sannolikhet kommer dessa pastoralkurser primärt att läsas på magisternivå. Det innebär att 

blivande präster börjar med att läsa en treårig teol.kand., och först därefter börjar den pastoral-

teologiska utbildningen.  

 Ambitionen är att blivande präster läser dessa pastoralteologiska kurser parallellt med kurser på CTR 

under tre terminer, för att sista terminen läsa en universitetskurs och skriva sitt examensarbete. Ett 

försök till grafisk illustration av detta: 

 



 
 
  
Hur berör detta dig som studerar till präst idag, och hur kan du planera dina studier?  

 

 Utgångspunkten är att detta i så liten utsträckning som möjligt ska påverka dina studier. 

Svenska kyrkan har idag en grundprincip att en prästutbildning inte ska ta längre än 5,5 år 

(exkl. Svenska kyrkans grundkurs) och denna kommer att fortsätta att gälla.  

 En annan utgångspunkt är att en PA-, PB- och PC-kurs är och förblir en PA-, PB- och 

PC-kurs. Ingen ska behöva ”läsa om” en kurs man redan läst. Det innebär att om du läst 

till exempel en PA-kurs före hösten 2011 så kommer den också att räknas som en sådan 

efter hösten 2011, även om kursen de facto ligger senare i utbildningen och det faktiska 

innehållet kan skilja något åt. Enda skillnaden är att den ”nya” kursen efter hösten 2011 

inte kan räknas in i din akademiska examen. 

 

 

Några allmänna tips till dig som funderar över din studieplanering. För en mer detaljerad planering bör du prata 

med studievägledarna.  

 

Du som idag har läst PA-kursen har följande alternativ att välja mellan: 

 Vill du få ut en master i teologi med dagens PB- och PC-kurser inkluderade måste du läsa 

dessa kurser under ht10 och vt11.  

 Är du inte intresserad av en master (dvs väljer att läsa en magister), alternativt vill ha en 

master med andra kurser inräknade och därmed någon termins längre studier, kan du vänta 

med att läsa dessa kurser. 

 

Du som idag har läst PA samt PB eller PC: 

 Mycket tyder på att du idag kommit så långt i dina studier att du bör söka den saknade 

kursen under nästa läsår.  

 Du kan välja att läsa den saknade kursen ht2011 eller senare, men kan då riskera att få dina 

studier förlängda med en termin på grund av att den aktuella kursen inte ges exakt den 

termin som skulle passa din studieplanering.  

 Prata med studievägledarna om du är osäker.  

 

Du som idag inte har läst PA-kursen: 

 Rådet till dig som ännu inte läst PA-kursen är att först läsa klart en teol.kand. och därefter 

läsa denna och övriga pastoralkurser på magisternivå.  

 Du kan välja att läsa kursen under ht2010. Den kommer då att räknas in i din teol.kand., 

men eventuellt kan du få schematekniska bekymmer under någon eller några av terminerna 

på magisternivå. 

 

 

[uppdaterat 24 februari 2010] 


